

[Text]

Respectfully submitted, the British Columbia Fruit Growers Association.

The Chairman: Thank you, Mr. Claridge. I am sure the members of the Committee are deeply appreciative of your presentation and I am confident that the questions which will be directed to you later will be a clear indication of this interest.

I want to ask Mr. George Whittaker to present his submission on behalf of the B.C. Tree Fruits Limited.

Mr. George Whittaker (President, B.C. Tree Fruits, Limited): Mr. Chairman, members of the Standing Committee, ladies and gentlemen, the B.C. Tree Fruits Limited is the sole marketing agency designated by the Fruit Board to market the tree fruits in the Okanagan Valley. As the sole marketing agency, this means that we sell all the products—apples, cherries, peaches, tree fruits—over one desk and in this way we can become very market orientated.

We are instructed to sell the products for the fruit grower and bring into the pool the highest possible returns from the market. We are given all the marketing tools necessary to do this. When the money is brought back this is then pooled and sent to the packing houses, through them to the fruit grower through an industry-designated pooling committee.

We have recently made application for the construction of controlled atmosphere storage facilities, such as you saw this morning from the designated Area Development grant. Controlled atmosphere storage is one of the things that we call a marketing tool. When we have controlled atmosphere storage it gives us a marketing tool in that we can store fruit longer, better and we are then able to market this fruit in all the markets that are available to us and get the best possible return to the fruit grower.

As you know, the Okanagan has been designated for the Area Development grant. It was designated to a large degree because of the seasonal work that the fruit industry provided. This was to bring in industry to help this area and to give better and more steady employment.

[Interpretation]

gouvernement qui traîne bien loin en arrière de notre efficacité. Le présent mémoire a été respectueusement présenté par l'Association des producteurs de fruits de la Colombie-Britannique.

Le président: Merci beaucoup Monsieur Claridge. Je suis sûr que les membres du Comité ont bien apprécié votre présentation. J'ai confiance que les questions qu'on vous posera plus tard seront une manifestation évidente de cet intérêt. Nous demandons à M. George H. Whittaker de nous faire sa présentation au nom de la B.C. Tree Fruits Limited.

M. George Whittaker (président de B.C. Tree Fruits Limited): Monsieur le président, membres du comité permanent, mesdames et messieurs, la B.C. Tree Fruits Limited est la seule agence de commercialisation désignée par l'office des fruits pour faire la vente de ces fruits d'arbres fruitiers dans la vallée d'Okanagan. Étant donné que nous sommes la seule agence de commercialisation cela signifie que nous vendons tous les produits, les pommes, les cerises, les pêches, les autres fruits à un seul comptoir, et, de cette façon, nous pouvons vraiment être orientés en fonction de la commercialisation.

On nous demande de vendre les produits pour les producteurs de fruits et d'obtenir les profits les plus élevés possible sur le marché. On nous donne tous les moyens de commercialisation nécessaires à cette fin. Quand l'argent est perçu il est réuni et envoyé aux entreprises d'emballage qui fait ensuite la répartition aux producteurs par l'entremise d'un comité de distribution désigné.

Récemment, nous avons présenté une demande pour l'aménagement de centres d'entreposage à atmosphère contrôlée comme vous avez pu le voir ce matin, avec l'aide aux régions désignées. Voilà un instrument de commercialisation des subventions de développement aux régions désignées. L'entreposage à atmosphère contrôlée est ce que nous appelons un instrument de commercialisation qui nous permet d'entreposer nos fruits plus longtemps et de les conserver en meilleure condition; nous pouvons donc vendre ces fruits sur tous les marchés disponibles et obtenir le meilleur rendement possible pour producteurs.

Cette région, comme vous le savez, la région d'Okanagan a été désignée comme ayant droit à ces subventions et ce fut désigné en grande partie à cause de l'emploi saisonnier apporté par l'industrie du fruit.